
Vyjadreni skolitele k praci doktoranda Mgr. Miroslava Jilka

(Tema disertacni prace: Vyuka fyziky podporovana prostfedky elektronickeho vzdeldvdni}

Mgr. Miroslava Jilka znam jiz od zacatku jeho studia na MFF UK. Patfil vzdy nejen k velmi
dobrym studentum, ale tez ke studentum aktivnim a k tern, ktefi cilevedome smefuji k draze
ucitele fyziky. Popravde feceno, behem jeho doktorskeho studia jsem mu (coby skolitel a
vedouci katedry) nabizel, zda by nechtel na katedfe didaktiky fyziky zustat. Byl jsem totiz
pfesvedcen, a jsem pfesvedcen dosud, ze by se zde velmi dobfe uplatnil a byl by pro katcdru
obohacenim a pfinosem. Mirek si misto toho zvolil drahu stfedoskolskeho ucitele fyziky a
matematiky - a ja jsem nyni rad, ze se katedra muze pysnit tim, ze dodala do praxe tak
kvalitniho ucitele.

K tomuto hodnoceni by se snad nemuselo ani nic dodavat, presto jej doplnim nekolika fakty.
Vsechny potfebne zkousky na doktorandskem studiu Miroslav Jilek s pfehledem a vcas slozil.
Pfechodem do kombinovane formy doktorskeho studia a tim, ze zabal pusobit jako
stfedoskolsky ucitel, se mu nakonec doba vypracovani disertacni prace prodlouzila.
Nemyslim si ale, ze to bylo na ukor kvality, Nebudu zde detailne popisovat strukturu
disertacni prace ani dosazene vysledky; rovnez jeji hodnoceni ponecham na oponentech.
Chtel bych ovsem vyzdvihnout, ze prace Miroslava Ji lka se opira o konkretni zkusenosti
ziskane pfi vedeni krouzku fyziky pro stfedoskolaky pfi nasi katedfe. Tuto jeho cinnost, na
niz nyni navazuji dalsi pracovnici a studenti, povazuji za velmi dulezitou a cennou.
Vytvofeny elektronicky vyukovy resp. studijni material, ktery je jiz delsi dobu k dispozici na
serveru Fyzweb, je podle meho nazoru v mnohem jedinecny a muze byt dobrym vzorem pro
tvorbu dalsich podobnych materialu.

I kdyby se omezil jen na vedeni krouzku fyziky a tvorbu uvedeneho elektronickeho materialu,
pro pozitivni hodnoceni doktoranda by to bohat£ stacilo. Aktivity Miroslava Jilka byly ovsem
sirsi. Pokusy, pomucky a praci se zaky prezentoval na konferencich (v ramci CR slo o Veletrh
napadu ucitelu fyziky a konferenci ve Vlachovicich, z mezinarodnich konferenci o DIDFYZ a
GIREP), byl clenem ceske delegace na zaverecne akci evropskeho projektu Physics On Stage
2, vedl projekty na letnich taborech pro stfedoskolaky a take dilny pro ucitele na pracovnich
konferencich ,,Dilny Heureky". Vzdy pfitom slo o pfispevky napadite, zajimave a uzitecne.
Velmi pfinosne bylo sledovat i Mirkovu praci na ,,miniprojektech" na jarnich soustfedenich
pro budouci ucitele fyziky.

Zavferem bych rad konstatoval, ze je velmi pfijemne, jestlize prace skolitele spise nez ve
,,vedeni" doktoranda spociva ve vzajemne spolupraci. Spoluprace s Miroslavem Jilkem pro
me osobne byla radosti a vzdy byla inspirativni a pfinosna. A jsem pfesvedcen, ze jestlize
v profilu absolventa naseho doktorskeho studijniho oboru konstatujeme, ze se absolventi
uplatni tez jako velmi kvalitni ucitele fyziky na stfednich skolach, pak v osobe Miroslava
Jilka jiz mame ucitele, jakych bychom si pfali na skolach co nejvic.

Die meho nazoru Mgr. Miroslav Jilek svou disertacni praci i dalsimi aktivitami jasne prokazal
schopnost tvurci prace v oboru Obccne otazky fyziky a to, ze si jasne zaslouzi, aby mu byl po
uspesne obhajobe udelen titul Ph.D.
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